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HALLITUKSEN KOKOUS  

Aika: 17.10.2024 klo 18.00 

Paikka: Teams-kokous 

Läsnä: Hanna-Kaisa Savela (pj), Kaisa Hurme (sihteeri), Esa Ruotsalainen, Katja 

Hietanen, Henna Haapaniemi, Anu Mehtälä.  

 

1. Kokouksen avaus 

- Puheenjohtaja avasi kokouksen 18.14 

2. Laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

- Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi 

3. Esityslistan hyväksyminen 

- Esityslista hyväksyttiin 

4. Toimikuntakierros 

- Käytiin läpi toimikuntien kuulumiset 

5. Jäsenmaksulaskujen paperiversion laskutuslisä  

- Keskusteltiin asiasta ja selvitellään mitä kuluja tästä tulisi Avoinen puolelta.  

6. Tilitoimiston kilpailutus 

- Hallitus päätti aiemmin lähteä kysymään tarjouksia tilitoimistoilta yhdistyksen 

kirjanpidosta. Vertailtiin jo tulleita tarjouksia ja odotellaan vielä muutaman 

tarjouksen saapumista ja jatketaan asian selvittämistä.  

7. Avustusanomus, Keski-Suomen alaosaston lajikokeilupäivä, 21.12.2024  

- Hallitukselle on tullut anomus lajikokeilupäivän järjestämisestä Jyväskylässä 

21.12.2024. Tapahtumasta vastaa Keski-Suomen alaosasto / Annu Ahonen. 

Tapahtumassa pääsee tutustumaan ja treenaamaan koiran kanssa agilityä, 

koiratanssia, rally-tokoa ja tokoa. Tapahtuma järjestetään Koiravalmennus 

Motivaation hallilla ja kouluttajana toimii Anna Savolainen. Koiramääräksi 

arvioitiin noin 24. Tapahtuma on avoin vain Lappalaiskoirat ry:n jäsenille 

lappalaiskoirarotuisen koiran kanssa. 

Anomus hyväksyttiin. Tapahtumaan ei anottu avustusta, eikä sitä täten 

myönnetty. Alaosasto käyttää tähän tapahtumaan yhdistyksen tililtä Keski-

Suomen alaosastolle korvamerkittyjä varoja. Tapahtuman kustannus on 700 € 

(hallivaraus + kouluttaja). Osallistumismaksut vähentää kustannuksia, ne 

tilitetään alaosastolle. Rahastonhoitajalta on varmistettu alaosaton rahatilanne. 

Yhdistys ei maksa muita kuluja eikä toimita tapahtumaan palkintoja tai 

muistamisia. Hyväksytyn anomuksen jälkeen tulee täyttää tapahtuma-ilmoitus 
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yhdistyksen nettisivuilla, jotta tapahtumaa voidaan alkaa mainostaa myös 

yhdistyksen kanavilla. 

8.  Avustusanomus, Nosework päivä, 30.11.2024, Kuopio 

- Hallitukselle on tullut anomus Nosework lajipäivän järjestämisestä Kuopiossa 

30.11.2024. Tapahtumasta vastaa Pohjois-Savon alaosasto / Tiina Soininen. 

Koiramääräksi arvioitiin 12. Tapahtuma on avoin vain Lappalaiskoirat ry:n 

jäsenille lappalaiskoirarotuisen koiran kanssa. Ilmoittautumis/maksuvaiheessa 

jäsenyydet tarkistetaan. Tapahtuman kustannus on 600 € (sis. kouluttajan palkkio 

35€/koirakko). Omavastuuosuus jäsenille 25€. 

Anomus hyväksyttiin. Tapahtumaan anottiin avustusta 150 € ja lisäksi alaosasto 

käyttäisi tähän korvamerkittyjä varojaan 100 €. Hallitus ei myönnä tähän 

avustusta ja päätettiin, että alaosasto käyttää tähän tapahtumaan yhdistyksen 

tililtä Pohjois-Savon alaosastolle korvamerkittyjä varoja. Tilille on kerätty 

yhteensä 849,92 €, tilanne tarkistettu rahastonhoitajalta. Osallistumismaksut 

vähentää kustannuksia/tarvittavan avustuksen määrää ja ne tilitetään 

yhdistykselle, jonka jälkeen tiedetään tarkka korvamerkittyjen varojen tarve. 

Yhdistys ei maksa muita kuluja eikä toimita tapahtumaan palkintoja tai 

muistamisia. Hyväksytyn anomuksen jälkeen tulee täyttää tapahtuma-ilmoitus 

yhdistyksen nettisivuilla, jotta tapahtumaa voidaan alkaa mainostaa myös 

yhdistyksen kanavilla. 

9. Vuoden 2025 rally-tokon ja tokon Lappalaiskoiramestaruudet 

- Rally-tokovastaava Annu Ahonen laittoi hallitukselle sähköpostia liittyen vuoden 

2025 rally-tokon ja tokon lappalaiskoirien mestaruuskilpailuihin. Aiempien 

käytänteiden mukaan rally-tokokilpailut on järjestetty kevätpäivien yhteydessä ja 

tokokilpailut syyspäivien yhteydessä. 2025 syyserikoisnäyttely on Maailman 

Voittaja näyttelyn yhteydessä eli yhdistyksen perinteisiä syyspäiviä ei järjestetä. 

Tämä tarkoittaisi myös sitä, että tokon mestaruus järjestetään irrallaan 

syyspäivistä. Annu toi viestissään ajatuksen, että voisiko tokomestaruus olla 

Lappalaiskoirat ry:n järjestämä ja voisiko toko- ja rallymestaruudet järjestää 

samana viikonloppuna irrallaan erikoisnäyttelyistä. Oulun alaosasto on 

alustavasti kiinnostunut lähtemään järjestämään tällaista yhteistapahtumaa. 

Satakunnan alaosaston kanssa on vielä keskustelut meneillään rally-

tokomestaruuskilpailun järjestämisestä kevätpäivien yhteydessä. 

 

Hallitus keskusteli tilanteesta ja hallitus ei näe estettä, että kahden lajin 

mestaruuskokeet järjestetään samana viikonloppuna poikkeuksellisesti vuonna 

2025. Hallitus kuitenkin edellyttää, että 2025 kummallakin lajilla on oma 

lajivastaava. Hallitus ei ota järjestelyvastuuta harrasteiden toiminnoista. 

Kummastakin kilpailusta pitää lajivastaavien tehdä oma tapahtuma-anomus 

hyvissä ajoin hallitukselle ja joista on käytävä ilmi kaikki kilpailuihin liittyvät 

tiedot, budjetit yms. Hallitus päättää kilpailuista seuraavassa kokouksessaan, kun 

anomukset ovat toimitettu. 2026 jatketaan perinteen mukaisesti ja lajimestaruudet 

pyritään järjestämään kevät- ja syyspäivien yhteydessä.  
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10. Vastinepyyntö Kennelliiton Koe- ja kilpailutoimikunnalta koskien Pellon PAIM-T 

koetta 16.8.2024 

- Kennelliiton Koe ja kilpailutoimikunta / Hannu Liedes lähetti Lappalaiskoirat ry 

puheenjohtajalle ja sihteerille sähköpostitse 15.10.2024 vastinepyynnön. Asia 

koskee Pellossa järjestettyä PAIM-T koetta 16.8.2024 ja siellä havaittuja 

epäkohtia. Asiasta toimitettiin myös Lapin Kennelpiirin hallituksen kokouksen 

(9.10.2024) pöytäkirjanote, jossa asiaa on käsitelty. 

 

Lappalaiskoirat ry hallitus on kokouksessaan 26.10.2023 hyväksynyt Niina 

Laamasen anomuksen liittyen paimennuskokeen järjestämiseen 16.-.17.8.2024 

Pellossa. Anomuksessa oli mainittuna tapahtuman luonne, koetoimitsija, tuomari, 

koepaikka ja tapahtuman budjetti. Näiden tietojen pohjalta olemme luottaneet, 

että tehtäviin nimetyt Kennelliiton toimitsijakortilliset henkilöt, jotka ovat 

ennenkin vastaavia kokeita järjestäneet ja niissä eri tehtävissä toimineet, ovat 

tietoisia koesäännöistä. Lisäksi hallitus on normaalien käytänteiden mukaan 

luottanut, että em. henkilöt huolehtivat osallistujamäärän mukaan tarvittavista 

tarvikkeista ja toimivat kokeessa asianmukaisesti aikatauluja noudattaen sekä 

eläinten hyvinvoinnin huomioiden. Lappalaiskoirat ry on iso rotuyhdistys ja 

toimimme valtakunnallisesti. Tapahtumia järjestetään runsaasti eri 

harrastelajeissa. Kyseinen koe hyväksyttiin sen hetkisten käytänteiden mukaan ja 

hallituksen päätöksen jälkeen järjestelyvastuu on ollut kokonaisuudessaan Niina 

Laamasella, joka toimi myös lampurin roolissa. 

 

Lappalaiskoirat ry on toiminut kokeen anojana Kennelliitolta ja auttanut 

tapahtuman markkinoinnissa. Koetta on lähdetty anomaan Kennelliitolta 

29.6.2024 Niina Laamaselta tulleiden useiden sähköpostiviestien perusteella 

kerättyjen tietojen mukaan. Tämän jälkeen laitettiin tiedot yhdistyksen 

nettisivuilla olevaan tapahtumakalenteriin jäsenistölle nähtäväksi. 

Lappalaiskoirat ry ei ole muutoin ollut järjestelyissä mukana. 

 

Yhdistyksen edustusta ei ole ollut paikalla koetilanteessa eikä sieltä ole tullut 

yhdistykselle yhteydenottoja. Yhdistys ei ole voinut eikä sillä ole toimivaltaa valvoa 

lampurin, koetoimitsijan tai tuomarin toimintaa. Myöskään tulostenkirjauksen 

viiveestä ei ole tullut meille tietoa, se on myöskin koetoimitsijan tehtävä hoitaa 

viipymättä kokeen jälkeen. 

 

19.8.2024 Lappalaiskoirat ry hallitus sai koetoimitsijalta sähköpostitse tiedon, että 

paimennuskoe on peruttu 17.8.2024 osalta liian vähäisen osanottajamäärän 

vuoksi. Ilmoittautumiset olivat menneet koetoimitsijalle, ei yhdistykselle. 

Koekirjojen tarvittavan määrän on tiennyt ainoastaan koetoimitsija ja 

tilausvastuu on ollut hänellä. Koetoimitsija oli ilmoittanut peruutuksesta omilla 

sosiaalisen median kanavilla, ei Virkussa tai yhdistyksen sivuilla. Samassa 

yhdistyksen hallitus sai tiedon, että 16.8.2024 PAIM-T koe oli pidetty. 



 

Pöytäkirja 11/2024  

   

 

   

 

 

Edellä mainittujen seikkojen ja Kennelliton Koe ja kilpailutoimikunnan 

toimittamien materiaalien perusteella Lappalaiskoirat ry keskusteli vakavasti 

tapahtuneesta ja päätti, että jatkossa Lappalaiskoirat ry nimissä järjestettäviä 

tapahtumia saa anoa hallitukselta ainoastaan yhdistyksen nimeämät alaosastojen 

yhteyshenkilöt ja lajivastaavat. Yhdistys tulee päivittämään voimassaolevan 

toimihenkilöoppaan vuodelle 2025, jossa mainitaan yhdistyksen toimihenkilöiden 

tehtävistä ja vastuista tarkemmin. 

 

11. Hallituksen keskustelupalstalla tehtyjen päätöksien vahvistaminen 

- 12.1 Avustusanomus, Match Show, 28.9.2024, Kannus  

Hallitukselle on tullut anomus Match Show tapahtuman järjestämisestä 

Kannuksessa 28.9.2024. 

Tapahtumasta vastasi Keski-Pohjanmaan alaosasto / Pauliina Koivisto. 

Anomus hyväksyttiin Puskis kanavalla aiemmin ja kirjataan nyt jälkikäteen 

pöytäkirjaan. 

 

Kyseessä oli kaikille avoin epävirallinen näyttely. Tapahtumaan ei anottu 

avustusta eikä sitä täten myönnetty. Yhdistys ei toimita tapahtumaan palkintoja 

tai muita muistamisia. Tapahtumaa mainostettiin alaosaston omilla kanavilla. 

Tapahtuman tuotot (joista vähennetty tarvitut tarvikkeet) on tilitetty 

rahastonhoitajalta saatujen ohjeiden mukaisesti yhdistykselle ja ne jäävät 

alaosastolle korvamerkityiksi varoiksi myöhempää koulutustapahtuman 

järjestämistä varten. 

 

- 12.2 Jalostuspäivät 2025 ja niiden tulevaisuus 

Hallitukselle on tullut 30.8.2024 tiedoksi Jalostuspäivien 2024 kävijäpalautteet. 

Pohjois-Savon Pystykorvakerho on Jalostuspäivistä saatujen palautteiden takia 

päätynyt kysymään tarjousta Kunnonpaikasta. Saadun tarjouksen pohjalta 

Pohjois-Savon Pystykorvakerho / Katja Partanen kutsui koolle edustajat kaikista 

sopimusyhdistyksistä (Suomen Harmaahirvikoirajärjestö ry, Suomen 

Pystykorvajärjestö ry, Suomen Laikajärjestö ry, Lappalaiskoirat ry ja Pohjois-

Savon Pystykorvakerho ry) etäkokoukseen 2.10.2024. Kokouksessa esitettiin, että 

Jalostuspäivien pitopaikka vaihdetaan ja kokouksessa päätettiin, että 

Jalostuspäivät siirtyy 2025 alkaen Siilijärvelle Hotelli Kunnonpaikkaan ja näyttely 

pidetään Kauppakeskus Matkuksen pihalla. Rotujärjestöt puolsivat yksimielisesti 

esitystä Iso-Valkeisen vaihtamisesta Kunnonpaikkaan. Lappalaiskoiria edusti 

kokouksessa Hanna-Kaisa Savela, Esa Ruotsalainen ja Anu Mehtälä. 

Yhteistyösopimus Kuopion Jalostuspäivien ja koiranäyttelyn järjestämisestä 

pysyy toistaiseksi ennallaan. Vuonna 2025 Jalostuspäiviltä tuleva uusi kustannus, 

tilavuokra otetaan yhteiseksi kuluksi ja huomioidaan tuottolaskelmassa ja 
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rahanjaossa yhdistyksille tapahtuman jälkeen. Lappalaiskoirat ry toivoo runsasta 

osallistujakuntaa Jalostuspäivien luennoille ja näyttelyyn. Jäädään odottamaan 

tarkempaa tapahtuma infoa. 

 

-   12.3 Myyntiartikkelitoimikunnan jäsenet 

Hallitus on kokouksessaan 5/24 päättänyt käynnistää uusien toimihenkilöiden 

rekrytoinnin myyntiartikkelitoimikuntaan edellisten jäsenten 

lopettamispäätöksen myötä. Ilmoitus on ollut nähtävillä Lapinkoira-lehdessä ja 

yhdistyksen sosiaalisen median kanavilla. 

 

Hallitukselle on tullut hakemuksia tehtävään ja ne ovat käsitelty. 

 

Päätetään nimetä toimikuntaan Johanna Heinonen ja Petra Pakarinen. 

 

Uudet jäsenet aloittavat perehtymisen tehtäviin heti nykyisten toimikunnan 

jäsenten kanssa. Sovitaan erikseen tarkempi ajankohta milloin nykyiset 

toimikunnan jäsenet ovat saaneet kaikki tarvittavat tiedot ja taidot jaettua uusille 

jäsenille. Tehdään myöhemmin asiasta päivitys Lapinkoira lehteen ja sosiaalisen 

median kanaville. Päivitetään uusien jäsenten yhteystiedot nettisivuille. Annetaan 

uusille jäsenille tarvitsemat tunnukset Puskis kanavaan ja toimikunnan 

sähköpostitiliin. 

 

12. Muut asiat 

- 12.1 Myyntiartikkelitoimikunnan majoitus Maailmanvoittaja 2025 näyttelyn ja 

erikoisnäyttelyn yhteydessä.  

• Päätettiin että tässä pöytäkirjassa aiemmin nimetyt uudet 

myyntiartikkelitoimikunnan henkilöt ja nykyiset toimikunnassa olevat 

henkilöt päättävät keskuudestaan, ketkä kolme majoittuvat kyseisen 

tapahtuman aikaan yhdistyksen laskuun. Majoittumisessa on käytettävä 

edullisinta mahdollista majoitusta.  

- 12.2 Paimennuksen EM-kilpailut 2024 

• Päätettiin muistaa Paimennuksen EM-kilpailuissa joukkuekultaa 

saavuttaneen Suomen joukkueen lappalaiskoiraedustajaa Mirva Rantalaa ja 

Pirua saavutuksesta.  

- 12.3 PJ muistutti vuoden lähestyessä loppua että toimihenkilöpalkkiot pitää 

muistaa jokaisen itse katsoa ja tehdä lasku ja hyväksyttää puheenjohtajalla ja 

hoitaa rahastonhoitajalle/Fennoaan.  

13. Seuraavan kokouksen ajankohta 

- Seuraavan kokouksen ajankohta on 14.11. Klo 18 Teams-kokouksena.  
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14. Kokouksen päättäminen 

- Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.40 


